
Neighbourhood Watch Bulletin – February 9, 2015

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington 
St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and 
security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. 
Any questions or  information concerning safety or security issues in your 
neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

1.  Scam advisory
2.  Next OPS recruiting session
3.  Missing autistic man
4.  OPS 2015 draft budget

1.  Scam advisory
The Ottawa Police Organized Fraud Unit is advising the public about fraudulent 
solicitation using the name of the Leukemia and Lymphoma Society. Residents have 
reported that throughout January 2015 - February 2015 a suspicious male has been going 
door-to-door collecting money for the Leukemia and Lymphoma Society.

The suspect has presented outdated pamphlets and often fraudulently represents himself 
as a paramedic, a firefighter or a police officer.

Suspect description- White male, 40's, 6'(183 cm), athletic, clean shaved, short hair.

Ottawa Police have contacted the Leukemia and Lymphoma Society who confirmed that 
at this time there are no current fundraisers or upcoming race.

Citizens are encouraged to contact officials of the Leukemia and Lymphoma Society 
directly at 416-661-9541 or 1-800-668-8326 or visit their website 
atwww.llscanada.org<http://www.llscanada.org>verify the list of participants.

Anyone with information regarding this investigation is asked to call Ottawa Police 
Service at 613-236-1222, ext.7300. Anonymous tips can be submitted by calling Crime 
Stoppers at 613-233-8477(TIPS), toll-free at 1-800-222-8477 or by downloading the 
Ottawa Police iOS app.

2.  Next OPS recruiting session
The Ottawa Police Service is recruiting and wants to reflect the diversity of our 
community. Interested applicants are invited to attend an information session 
on Wednesday, February 11, 2015 from 6:00pm to 9:00pm, to learn more about career 
opportunities in policing and to meet the Ottawa Police Service Recruitment Team. 
Registration is not required. 
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WHERE: Chambers, Ben Franklin Place

                  101 Centrepointe Drive

TIME:      6:00 pm – 9:00 pm 

For further information, please visit our website at www.ottawapolice.ca   

3.  Missing autistic man
The Ottawa Police Service is seeking the public’s assistance in locating a missing Kevin 
Simms, 21 year old of Ottawa. Kevin, who is autistic, was last seen today at 3:15pm on 
York Street near Dalhousie Street. 

He is described as a Caucasian male, 5’10” (178cm), 140 lbs. (64kg) with short brown 
hair and blue eyes.  He was last seen wearing a blue ‘Firefly’ winter jacket and black 
snow pants.

There is no photo available at this time.

Anyone with information regarding this missing person is asked to call Ottawa Police's 
Central Division at 613-236-1222, ext. 5212. Anonymous tips can be submitted by 
calling Crime Stoppers at 613-233-8477(TIPS), toll-free at 1-800-222-8477 or by 
downloading the Ottawa Police iOS app.

4.  OPS 2015 draft budget
 Today, the Ottawa Police Service (OPS) tabled the 2015 Draft Operating and Capital 
Budgets at a special meeting of the Ottawa Police Services Board. 

“The Budget maintains the policing service residents expect and is in line with the 
Board’s direction regarding a tax increase,” said Ottawa Police Services Board Chair Eli 
El-Chantiry. 

The projected 2015 net operating budget for the OPS will be $269.9 million on a gross 
operating budget of $298.3 million with a property tax increase of 1.75%. 

This is a net incremental operating budget increase of $8.0 million over 2014. With 
expected assessment growth and other adjustments estimated at $4.0 million, the 
resulting net increase to the police tax rate is $11 per year for the average residence. 

The budget includes $2.5 million in efficiencies and new revenues.

It also includes funding for the beginning of the South Division building developments 
work and strategic investments in technology. 

The 2015 Ottawa Police capital budget totals $15.8 million and is funded primarily by 
pay-as-you-go sources. 
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$2.1 million in efficiencies 

The Budget continues the Service Initiative, a program assigned with delivering ongoing 
and future cost savings for the Service. The Service Initiative is scheduled to deliver $1.5 
million in savings in 2015. 

An additional $0.6 million in savings will be achieved by a fleet review that is already 
underway. 

“This Budget will allow the Ottawa Police to maintain service and will provide us with 
the policing tools we need to ensure we can meet expectations of citizens while ensuring 
our deployment model is efficient and effective,” said Ottawa Police Chief Charles 
Bordeleau. 

The Budget forecasts have been developed to balance future budget constraints while 
addressing increasing and future service requirements associated with population growth,
emerging crime trends, operational readiness and the increasing complexity of policing. 

The forecasts include efficiency and cost-saving targets for the next four years and a 
forecast for future sworn officer requirements. 

Have your say! 

The Ottawa Police Service wants to hear from residents and business about their thoughts
on the 2015 Budget. 

Residents can comment on the 2015 Draft Budget during the City of Ottawa’s four 
regional public consultations scheduled to take place from February 9 to 12, 2015. Along 
with the City-wide consultation, residents can send their feedback on the budget by email
to: info@ottawapolice.ca, Twitter: @ottawapolice or Facebook.

Additional opportunities for public comments on the 2015 Draft Budget will take place at
the beginning of the regular meeting of the Ottawa Police Services Board on February 23,
2015, at 5 p.m. in the Champlain Room, City Hall, 110 Laurier Avenue, 2nd floor. The 
Ottawa Police 2015 Budget is scheduled for approval by the Board on February 23rd and 
by City Council on March 11th. 

A complete copy of the Ottawa Police Service 2015 Draft Operating and Capital Budgets 
is available for viewing or downloading on ottawapolice.ca. As well, it can be requested 
through info@ottawapolice.ca.

******************

1.  Avis à l’égard d’une sollicitation frauduleuse
2.  Le SPO recrute : Prochaine séance d’information
3.  Homme autiste cherché
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4.  Projet de budgets 2015 du SPO

1.  Avis à l’égard d’une sollicitation frauduleuse
L'Unité des fraudes organisées du Service de police d’Ottawa tient à aviser le public 
d'une sollicitation frauduleuse supposément menée au profit de la Société de leucémie et 
de lymphome. Des résidents ont rapporté qu'au cours du mois de janvier et jusqu'ici en 
février 2015, un individu suspect aurait fait du porte-à-porte pour recueillir des fonds au 
nom de la Société de leucémie et de lymphome du Canada.

Le suspect a présenté des dépliants périmés et se serait, à plusieurs reprises, 
frauduleusement présenté comme étant un ambulancier, un pompier ou un agent de 
police.

Signalement du suspect : homme de race blanche dans la quarantaine, mesurant 1,83 m (6
pi), carrure d'athlète, rasé de près, cheveux courts.

La Police d'Ottawa a contacté la Société de leucémie et de lymphome, qui lui a confirmé 
qu'elle ne mène présentement aucune campagne de financement, ni de course dans un 
proche avenir.

Les gens sont invités à communiquer directement avec la Société de leucémie et de 
lymphome en composant le 416-661-9541 ou le 1-800-668-8326, ou encore de visiter 
leur site web, lewww.llscanada.org<http://www.llscanada.org>pour consulter leur liste 
de participants.
Toute personne détenant des renseignements pertinents à cette affaire est priée de 
communiquer avec le Service de police d’Ottawa en composant le 236-1222, poste 7300. 
Vous pouvez fournir anonymement des renseignements par la voie d'Échec au crime en 
composant le 613-233-8477 (TIPS), sans frais au 1-800-222-8477, ou en téléchargeant 
gratuitement l'appli iOS de la Police d'Ottawa.

2.  Le SPO recrute     : Prochaine séance d’information
Le Service de police d’Ottawa recrute présentement et tient à bien refléter la diversité de 
notre communauté. Les candidats intéressés sont invités à participer à une séance 
d’information qui aura lieu le mercredi 11 février 2015, de 18 h 00 à 21 h 00, afin d’en 
savoir plus sur les possibilités de carrière dans le domaine policier et aussi pour 
rencontrer l’équipe de recrutement du Service de Police d’Ottawa. L’enregistrement pour 
cet événement n’est pas requis.

OÙ:                 La Chambre, Place Ben Franklin

                        101, promenade Centrepointe

HEURE:       18 h 00 – 21 h 00



Pour de plus amples renseignements, veuillez consulter notre site 
au www.ottawapolice.ca

3.  Homme autiste cherché
Le Service de police d'Ottawa sollicite l'aide de la population en vue de retrouver Kevin 
Simms, un homme d'Ottawa âgé de 21 ans. Kevin, qui est autiste, fut aperçu le plus 
récemment à 15 h 15 cet après-midi sur la rue York près de la rue Dalhousie. 

Il a été décrit comme étant un homme de race blanche mesurant 1,78 m (5 pi 10 po), 
pesant 64 kg (140 lb), les cheveux bruns courts et les yeux bleus. La dernière fois qu'on 
l'a vu, il était vêtu d'un manteau d'hiver « Firefly » bleu et un pantalon de neige noir.

Aucune photo n'est présentement disponible.

Toute personne ayant des renseignements concernant cette personne portée disparue est 
priée de communiquer avec la division centrale du Service de police d'Ottawa en 
composant le 613-236-1222, poste 5212. Vous pouvez fournir anonymement des 
renseignements par la voie d'Échec au crime en composant le 613-233-8477 (TIPS), sans 
frais au 1-800-222-8477, ou en téléchargeant gratuitement l'appli iOS de la Police 
d'Ottawa. 

4.  Projet de budgets 2015 du SPO
Aujourd’hui, le Service de police d’Ottawa (SPO) a déposé son projet de budgets 
opérationnels et d'investissement     2015 à l'occasion d’une séance extraordinaire de la 
Commission de services policiers d’Ottawa.  

« Le Budget maintient les services policiers de haut calibre auxquels s’attendent les 
résidents tout en répondant aux directives de la Commission concernant une hausse de 
taux d’imposition, » indique Eli El-Chantiry, président de la Commission de services 
policiers d’Ottawa. 

Le budget opérationnel net prévu de 2015 du SPO sera de 269,9 M$, sur un budget 
opérationnel brut de 298,3 M$ et une augmentation de la taxe foncière de 1.75%. 

Cela représente une hausse nette de 8,0 M$ par rapport à 2014. La croissance prévue de 
l’évaluation et les autres ajustements étant évalués à 4,0 M$, il s'ensuit une augmentation 
nette de la taxation pour les services de police de 11$ par année pour le foyer moyen. 

Le budget compte 2,5 M$ en efficiences et en nouveaux revenus. 
Il comprend aussi des fonds liés au début des travaux de construction de l’immeuble de la
division Sud, ainsi que des investissements stratégiques en matière de technologie. 

Le budget d’investissement 2015 de la Police d’Ottawa se chiffre à 15,8 M$ et est 
principalement financé par des sources de facturation à l’utilisation. 
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2,1 millions en efficiences 

Le Budget continue l’Initiative de service, un projet visant à réaliser des économies et des
efficiences continues et éventuelles pour le service. On prévoit que l’Initiative de service 
donnera lieu, en 2015, à des économies de 1,5 millions de dollars. 

Des économies de l'ordre de 0,6M$ devraient être réalisées par la voie d'une revue du 
parc de véhicules, déjà en cours. 

« Ce budget va permettre à la Police d'Ottawa de maintenir ses services, et nous apportera
les outils nécessaires pour répondre aux attentes des citoyens tout en veillant à l'efficience
et à l'efficacité de notre modèle de déploiement, » a déclaré le chef de la Police d’Ottawa,
Charles Bordeleau. 

Les prévisions budgétaires ont été élaborées en vue d'équilibrer les contraintes 
budgétaires futures tout en abordant les exigences de service croissantes et éventuelles 
qui sont liées à la croissance de la population, aux tendances émergentes de la criminalité,
à l'état de préparation opérationnelle et à la complexité croissante du travail policier. 

Les prévisions comprennent des cibles d'efficience et de réduction des coûts pour les 
quatre prochaines années, ainsi qu'une prévision des besoins liés aux agents assermentés. 

Exprimez-vous! 

Le Service de police d’Ottawa tient à connaître l’opinion des résidents et des gens 
d’affaires d’Ottawa en ce qui concerne le budget 2015. 

Les résidents pourront commenter le projet de budget 2015 de la Police d’Ottawa lors des
quatre réunions de consultation communautaires de la Ville d’Ottawa, qui se tiendront du 
9 au 12 février 2015. En plus de la consultation municipale, les résidents pourront faire 
part de leurs commentaires concernant le budget par courriel, en écrivant 
au info@ottawapolice.ca, par Twitter au @ottawapoliceou sur Facebook.
Le public aura une autre occasion de s’exprimer au sujet de projet de budget 2015 à 
l’occasion de la réunion ordinaire de la Commission de services policiers d’Ottawa, qui 
se tiendra le 23 février 2015 à 17 h dans la salle Champlain de l’hôtel de ville située au 
2e étage du 110, avenue Laurier. Il s’agit notamment de la réunion où le budget 2015 de la
Police d’Ottawa devrait être adopté par la Commission, pour être ensuite adopté par le 
Conseil municipal le 11 mars.

Une version complète du projet de budgets opérationnels et d’investissement 2015 du 
Service de police d’Ottawa est mise à votre disposition à des fins de consultation ou de 
téléchargement auottawapolice.ca. Il est également possible d’en faire la demande en 
écrivant à info@ottawapolice.ca. 
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Key Ottawa Police Service numbers:

* Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. 911
* Other emergency ……………………………………………………….. 613-230-6211
* Non-emergencies and general inquiries ………………………………... 613-236-1222
* To have the police attend your location ………………………………… 613-236-1222 

ext. 7500
* To make a police report ………………………………………………… 613-236-1222 

ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics.  The more calls that you 
make, the more neighbourhood services we receive.  There are three steps to making the 
call:
a) Deciding which number to phone.
If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1.  If your car was broken 
into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other 
emergencies” number (613-230-6211).  To report an incident after it occurred without 
police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300.  You can reach by-law 
services at 3-1-1. 
b) Getting a report number. 
When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately.  
We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we
forget.  Asking for a report number right away solves these problems.
c) Share your report number and incident.
Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block 
Captain (if you have one), or directly to us.
 
Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses 
Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in 
important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify 
Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and 
addresses of crack houses.  

Graffiti
If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.  


